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З А П И С Н И К 
са 10. заједничке сједнице оба дома Парламентарне скупштине БиХ,  

одржане 30. 07. 2008. године, с почетком у 11.15 часова 
 

 
Присутни чланови Парламентарне скупштине БиХ: 37 посланика из Представничког дома и 13 
делегата из Дома народа. 
 
Оправдано одсутни посланици из Представничког дома: Хусеин Нанић, Винко Зорић, 
Сњежана Рајилић, Мирко Околић и Хаџи Јован Митровић. 
 
Оправдано одсутни делегати из Дома народа: Сулејман Тихић и Алма Чоло. 
 
 
Присутни чланови Савјета министара БиХ: Никола Шпирић, предсједавајући Савјета 
министара БиХ, Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, Драган Вранкић, министар 
финансија и трезора БиХ, Бариша Чолак, министар правде БиХ, Средоје Новић, министар 
цивилних послова БиХ, Свен Алкалај, министар иностраних послова БиХ, Божо Љубић, министар 
комуникација и транспорта БиХ, Марина Пендеш, замјеник министра одбране БиХ, Вилим 
Приморац, замјеник министар спољне трговине и економских односа БиХ, Срђан Арнаут, замјеник 
министра правде БиХ, Осман Топчагић, директор Дирекције за европске интеграције. 
 
Остали присутни: Маринко Чавара, замјеник предсједавајућег Представничког дома Парламента 
Федерације БиХ, Весна Сараџић, замјеник предсједавајућег Представничког дома Парламента 
Федерације БиХ, Споменка Мичић, потпредсједник Федерације БиХ, представници међународних 
организација у Босни и Херцеговини – ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, ДФИД-а, представници 
невладиних организација ЦЦИ-ја и НДИ-ја, представници Амбасаде САД-а. 
 
 
 Сједницу је отворио и њоме предсједавао Младен Иванић, предсједавајући Дома народа 
Парламентарне скупштине БиХ.  
 
 Предсједавајући Малден Иванић констатовао је да је Заједнички колегијум оба дома, у 
складу са чланом 88. Пословника Дома народа и чланом 95. Пословника Представничког дома 
утврдио сљедећи:  

 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Презентација садржаја Споразума о стабилизацији и придруживању (ССП) од 
Дирекције за европске интеграције, те активности Савјета министара БиХ на 
реализацији обавеза Босне и Херцеговине у вези са спровођењем ССП-а. 
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У расправи о дневном реду учествовао је Златко Лагумџија, који је предложио да се дневни ред 
допуни још једном тачком на којој би се водила расправа о одлуци о повећању плата. Младен 
Иванић подсјетио је да је у складу с пословничким одредбама дневни ред за Зједничку сједницу оба 
дома утврдио Заједнички колегијум оба дома, и истакао да се предложена тачка дневног реда може 
делегирати на редовним засједањима Дома народа и Представничког дома Парламентарне 
скупштине БиХ. 
 
 
Ад. - 1. Презентација садржаја Споразума о стабилизацији и придруживању (ССП) од 

Дирекције за европске интеграције, те активности Савјета министара БиХ на 
реализацији обавеза Босне и Херцеговине у вези са спровођењем ССП-а 

 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда Младен Иванић подсјетио је присутне да је у позиву за 
сједницу констатовано да ће Споразум о стабилизацији и придруживању између Европских 
заједница и њихових држава чланица и Босне и Херцеговине бити достављен на 
парламентарну e-mail адресу посланика и делегата, те да је Привремени споразум о трговини 
и трговинским питањима између Европске заједнице и Босне и Херцеговине објављен је у 
"Службеном гласнику БиХ – међународни уговори", број 5/08. 
 
 Након уводних ријечи Младен Иванић позвао је Николу Шпирића да се обрати 
члановима Парламентарне скупштине БиХ. 
 
 Никола Шпирић у свом излагању истакао је да је Савјет министара БиХ у јуну 2008. 
године одржао тематску сједницу на којој је анализирано 30 приоритетних питања које је 
доставила Европска комисија, и која ће представљати основ за извјештај о напретку Босне и 
Херцеговине у 2008. години. Истакао је да ће се овакве тематске сједнице о европским 
интеграцијама Савјета министара БиХ одржавати једном мјесечно у оквиру којих ће се 
анализирати спровођење Споразума и испуњавање осталих услова у вези са даљом 
интеграцијом.  
У наставку излагања Никола Шпирић презентовао је 30 приоритета и активности које је 
Савјет министара БиХ предузео за њихову реализацију, па је у том погледу између осталог 
образложио: 
 

• Приоритет 1 – односи се на усвајање свеобухватног Акционог плана за 
реализацију приоритета из европског парнтерства. Савјет министара БиХ је 30. 
марта 2008. усвојио Методологију израде Програма интегрисања, а Дирекација за 
европске интеграције је у ту сврху организовала четири обуке за представнике 
институција Босне и Херцеговине. Такође, Савјет министара БиХ усвојио је Акциони 
план за спровођење Споразума о стабилизацији и придруживању.  

• Приоритет 2 – обезбјеђење пуне оперативности Фонда за реформу јавне управе. 
Приоритет је испуњен, у смислу да је Фонд постао оперативан након усвајања 
Правилника о раду Управног одбора Фонда. 

• Приоритет 3 – именовање омбудсмена Босне и Херцеговине. Како је овај 
приоритет у надлежности Парламентарне скупштине БиХ, предсједавајући Савјета 
министара БиХ позвао је чланове Парламетнарне скупштине БиХ да уложе додатни 
напор ради што бржег рјешавања овог питања. 

• Приоритет 4 – усвајање закона и одлуке о питањима државне имовине. Комисија 
за државну имовину наставиће радити и улагати напоре да дође до прихватљивог 
рјешења, при чему су критеријуми за расподјелу већином усаглашени. 

• Приоритет 5 – очување независне позиције регулатора, нарочито финансијке 
независности. Савјет министара БиХ обавезао је Дирекцију за европске интеграције 
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да припреми информацију на које регулаторе се овај приоритет односи, те шта све 
подразумијева независност ових институција. 

• Приоритет 6 – усвајање Националне стратегије за реформу правосуђа и 
Националне стратегије за питање ратних злочина. Савјет министара БиХ је на 23. 
јуна 2008. усвојио Националну стратегију за реформу правосуђа, а нацрт друге 
стратегије је у изради. 

• Приоритет 7 – усвајање Ревидиране стратегије интегрисаног управљања 
границом и Акциони план са јасно дефинисаним надлежностима када је у 
питању управљање границом. Савјет министара БиХ је 10. јула 2008. усвојио 
Стратегију и Акциони план чиме је овај приоритет испуњен. 

• Приоритет 8 – усвајање иновиране Националне стратегије за борбу против 
организованог криминала и трговине људима и потребних акционих планова. 
Усвојена је Стратегија за борбу против трговине људима за период 2008-2012. године, 
а за сваку годину се посебно доноси оперативни план. Стратегија за борбу против 
организованог криминала и корупције 2006-2009. године усвојена је заједно с 
Акционим планом, при чему је спровођење Стратегије за борбу против организованог 
криминала у току, док за спровођење Стратегије за борбу против корупције није 
формирана радна група. Министарство безбједности БиХ израдило је Предлог одлуке 
о формирању ове радне групе. 

• Приоритет 9 – усвајање Акционог плана за Националну стратегију за борбу 
против корупције. Министарство правде БиХ и Министарство безбједности БиХ 
задужени су да ријеше питање израде ове стратегије. 

• Приоритет 10 – усвајање Закона о заштити личних података и успостављање 
агенције. Закон о заштити личних података је усвојен. Одлука о почетку рада 
Агенције донесена је у децембру 2007. године, а директор Агенције именован 3. јуна 
2008. Дакле, приоритет је испуњен. 

• Приоритет 11 – ратификација Ревидиране социјалне повеље. Предсједништво 
БиХ ратификовало је Повељу на 42. сједници, одржаној 16. јуна 2008. године, чиме је 
и овај приоритет испуњен. 

• Приоритет 12 – измјена Устава Републике Српске у смислу уклањања одредбе о 
смртној казни. Народна скупштина Републике Српске, 19. марта 2008, усвојила је 
Нацрт амандмана на Устав РС-а којим се укида смртна казна, па ће и овај приоритет 
ускоро бити испуњен. 

• Приоритет 13 – измјене изборног законодавства с циљем потпуног усклађивања 
са Европском конвенцијом о заштити људских права и основних слобода. 
Питање се највише односи на начин избора чланова Предсједништва БиХ и делегата у 
Дому народа Парламентарне скупштине БиХ, а како је тај избор регулисан Уставом 
БиХ, не постоји механизам за испуњење овог приоритета прије спровођења уставних 
реформи. 

• Приоритет 14 – ратификација Европске оквирне конвенције о прекограничној 
сарадњи. Приоритет је испуњен, Босна и Херцеговина је 28. марта 2008. уручила 
инструмент о ратификацији Оквирне конвенције. 

• Приоритет 15 – усвајање Закона о Фискалном савјету, те успостављање сталне 
формуле за расподјелу прихода. Усвајањем Закона о Фискалном савјету и Одлуком 
Управног одбора Управе за индиректно опорезивање о сталној расподјели прихода, 
овај приоритет је испуњен. 

• Приоритет 16 – укидање одредаба у области опорезивања добити предузећа које 
нису у сагласности са принципима Кодекса понашања опорезивања предузећа и 
обезбјеђивање да све нове пореске мјере буду у сагласности са овим принципима. 
Ово питање је у искључивој надлежности ентитета, па је Савјет министара БиХ 
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задужио Министарство финансија и трезора БиХ да обави разговоре са ентитетским 
представницима о овом питању. 

• Приоритет 17 – успостављање Економско-социјалног савјета. За реализовање 
овог приоритета, с једне стране, не постоји политичка сагласност за оснивање овог 
савјета, а с друге стране, на нивоу Босне и Херцеговине не постоји синдикат који би 
био уговорна страна приликом оснивања Економско-социјалног савјета. 

• Приоритет 18 – укидање царинских дажбина које нису у сагласности са ГАТ-ом. 
Приоритет је испуњен од момента примјене Привременог споразума.  

• Приоритет 19 – усвајање Закона о облигационим односима на државном нивоу. 
Савјет министара БиХ задужио је Министарство правде БиХ да обави неопходне 
разговоре у погледу усаглашавања спорних питања из Закона о облигационим 
односима. 

• Приоритет 20 – усвајање Закона о супервизији банака на државном нивоу. 
Централна банка БиХ и ентитетске агенције за банкарство потписале су Меморандум 
о разумијевању, што се сматра испуњењем овог приоритета. 

• Приоритет 21 – усвајање Закона о пољопривреди и руралном развоју. Закон је 
усвојен, чиме је и приоритет испуњен. 

• Приоритет 22 – усвајање Закона о лијековима. Закон је усвојен, чиме је и 
приоритет испуњен. 

• Приоритет 23 – усвајање Закона о заштити животне средине и успостављање 
Агенције за заштиту животне средине БиХ. Формирана је радна група за израду 
закона којим ће се створити услови за успостављање агенције. 

• Приоритет 24 – усвајање Стратегије за развој малих и средњих предузећа БиХ и 
Закона о малим и средњим предузећима. Формирана је радна група која се бави 
овим питањима, међутим у њеном раду постоје одређени проблеми и неспоразуми.  

• Приоритет 25 – усвајање Закона о средњем стручном образовању и обуци. Закон 
је усвојен, чиме је и приоритет испуњен. 

• Приоритет 26 – усвајање Закона о Јавном РТВ сервису Федерације БиХ и 
потпуно спровођење законодавства у ПБС-у. Представнички дом Парламента 
Федерације БиХ прихватио је усаглашени текст Закона о Јавном РТВ систему. 

• Приоритет 27 – усвајање свеобухватне Стратегије енергетског сектора и 
завршавање Мапе пута за сектор гаса. Формиран је експертни тим за израду, 
координацију и усаглашавање регулативе, међутим због политичких неспоразума, 
постоје одређени проблеми у рјешавању овог питања.  

• Приоритет 28 – усвајање неопходног законодавства за спровођење пописа 
становништва 2011. године. За испуњење овог приоритета тренутно не постоји 
политички консензус.  

• Приоритет 29 – усвајање законодавства о државној помоћи. Радна група 
Министарства спољне трговине и економских односа БиХ израдила је нацрт закона, 
али постоји неколико питања која нису усаглашена.  

• Приоритет 30 – обезбјеђивање пуне оперативности Управе за заштиту биља. 
Испуњење приоритета је у завршној фази. 

 
Након презентације 30 приоритета, Никола Шпирић констатовао је да је двије 

трећине приоритета испуњено, а да се на осталим интензивно ради како би се остварио 
напредак у извјештајном периоду. У наставку излагња посебно се осврнуо на чињеницу 
да је Савјет министара БиХ усвојио Акциони план за спровођење обавеза из Привременог 
споразума, Акциони план за спровођење Споразума о стабилизацији и прдруживању, те 
Акциони план за либерализацију визног режима.  
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Осман Топчагић подсјетио је присутне да је 16. јуна 2008. у Луксембургу потписан 

Споразум о стабилизацији и придруживању између Европских заједница и њихових 
држава чланица и Босне и Херцеговине и Привремени споразум о трговини и 
трговинским питањима између Европске заједнице и Босне и Херцеговине. Истакао је да 
Привремени споразум има 58 чланова који су организовани у четири главе, те да има 
ограничен рок примјене, односно до ступања на снагу Споразума о стабилизацији и 
придруживању. Такође, Привремени споразум, осим основног текста, има и шест анекса 
и шест протокола, које је господин Топчагић у наставку излагања укратко појаснио.  

Након Привременог споразума, презентација је била усмјерена на Споразум о 
стабилизацији и придруживању, у оквиру које је истакнуто да он има 135 чланова 
организованих у 10 глава, укључујући и седам анекса, седам протокола и изјаве страна из 
завршног акта. Овај дио презентације обухватио је одредбе Споразума које се односе на 
главне политичке и економске теме. 

 
Младне Иванић је, након излагања Османа Топчагића, упознао присутне да је 

Заједнички колегијум оба дома Парламентарне скупштине БиХ постигао договор и 
препоручује да се због ефикасности рада у расправу укључе и изнесу ставове само 
предсједавајући клубова оба дома. 

Приговор против оваквог предлога имао је Денис Бећировић, након чега је Младен 
Иванић, уз консултацију са члановима Заједничког колегијума оба дома, позвао све 
заинтересоване посланике и делегате да се пријаве за учешће у расправи. 

 
 

У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су: Златко Лагумџија, Мартин Рагуж, Јерко 
Иванковић Лијановић, Бранко Докић, Бакир Изетбеговић, Азра Хаџиахметовић, Милорад 
Живковић, Денис Бећировић, Рифат Долић, Младен Иванић, Нико Лозанчић, Јозо 
Крижановић, Халид Гењац, Садик Бахтић, Сефер Халиловић, Шефик Џаферовић. 
 

 
Ток расправе о овој тачки дневног реда одвијао се како слиједи: 
 

• Златко Лагумџија, по окончању свог излагања, предложио је сљедеће   
 

ЗАКЉУЧКЕ 
 

1. "Задужују се предсједавајући Савјета министара БиХ и министар иностраних послова 
БиХ да за заједничку сједницу оба дома, са челним људима Босне и Херцеговине и 
ентитета, припреме експозе о обавезама које проистичу из Одлуке Савјета министара 
Европске уније, број 2008/211/ЕЦ од 18. 02. 2008, и план њихове реализације у року 
од мјесец дана. 

2. Представнички дом и Дом народа усваја Одлуку Савјета министара Европске уније, 
број 2008/211/ЕЦ, са листом принципа, приоритета и услова садржаних у Европском 
партнерству са БиХ, те позива Савјет министара Европске уније, Европску комисију и 
Савјет за имплементацију мира да достави Савјету министара БиХ и Парламенту БиХ 
законе и одлуке које произилазе из наведених докумената Савјета министара 
Европске уније, по динамици која је дата у њој. 
Представнички дом и Дом народа обавезују се да ће усвојити припремљене законе и 
уставне промјене у предвиђеној форми у року од мјесец дана од достављања 
докумената, ако у Парламенту не буду усаглашена квалитетнија рјешења. 

3. Представнички дом и Дом народа позива Савјет министара, Предсједништво и 
ентитетске институције да у оквиру својих надлежности донесу све одлуке које 
произлазе из Одлуке Савјета министара Европске уније, број 2008/211/ЕЦ, 
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укључујући и оне о преносу надлежности или уставним реформама потребним за 
реализацију Европског партнерства са БиХ. 

4. Задужује се Савјет министара БиХ да обавезно једном у шест мјесеци поднесе 
извјештај о реализацији Одлуке број 2008/211/ЕЦ са ажурирањем плана реализације. 

5. Парламентарна скупштина позива Европску заједницу да Босни и Херцеговини, 
Црној Гори, Србији и Албанији до краја године додијели статус кандидата и отвори 
преговоре о чланству како би се поспијешиле даље реформске активности и 
регионална сарадња те убрзао пут земаља југоисточне Европе ка чланству у 
Европској унији. 

6. Поништава се одлука парламентарне комисије оба дома о повећању примања 
посланика и делегата." 

 
Након излагања Златка Лагумџије корекцију цитата (реплику) имао је Иво Миро Јовић. 
 

• Мартин Рагуж, у оквиру ове тачке дневног реда, предложио је сљедећи  
 

ЗАКЉУЧАК 
 

"Парламентарна скупштина БиХ задужује Савјет министара БиХ да у року од 60 дана у 
писаној форми припреми прецизну динамику примјене Споразума о стабилизацији и 
придруживању са јасном визијом и одређењем када је реално да БиХ поднесе захтјев за 
добијање статуса кандидата, када можемо очекивати статус кандидата, те које 
институционалне пртпоставке треба створити да се ови приоритети реализују." 

 
• Јерко Иванковић Лијановић посебно се осврнуо на прелазни период од пет година 

за велики дио производа Босне и Херцеговине, као би се производња оспособила и 
постала конкурентна, а који је Привременим споразумом о трговини и трговинским 
питањима између Европске заједнице и Босне и Херцеговине одобрен Босни и 
Херцеговини. По окончању свог излагања Јерко Иванковић Лијановић предложио је 
сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
"Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана обезбиједи примјену Споразума ЦЕФТА у 
области заштитиних мјера, те их усклади са Привременим споразумом о стабилизацији и 
придруживању." 
 

• Бранко Докић, по окончању свог излагања, предложио је сљедеће   
 

ЗАКЉУЧКЕ 
 

1. "Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ ће до краја септембра 2008. 
године усвојити акциони план својих обавеза у вези са спровођењем Споразума о 
стабилизацији и придруживању. 

2. С циљем ефикаснијег рада и коришћења расположивих кадрова, оба дома ће 
промијенити своје пословнике тако да све посебне комисије прерасту у заједничке 
комисије оба дома. 

3. Парламентарна скупштина БиХ покренуће иницијативу да четири земље Западног 
Балкана, које су потписале СПП, формирају заједничко парламентарно тијело за 
преговоре и покретање иницијативе да БиХ, Србија, Црна Гора и Албанија добију 
статус кандидата у току 2009. године." 
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• Бакир Изетбеговић је у оквиру ове тачке дневног реда, у име Клуба посланика СДА, 
предложио сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
"Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 45 дана Парламентарној скупштини БиХ 
предложи на усвајање Акциони план реализације обавезе Босне и Херцеговине у спровођењу 
Споразума о стабилизацији и придруживању. Акциони план треба детаљно разрадити и 
спецификовати потребне активности, посебно законодавне, носиоце активности и рокове за 
њихово извршење. Савјет министара може одредити и значајне стимулативне мјере за носиоце 
активности ако се активности буду одвијале у складу са роковима из Акционог плана. Савјет 
министара би Извјештај о реализацији Акционог плана подносио Парламентарној скупштини 
квартално." 
 

• Азра Хаџиахметовић констатовала је да су кључни изазови пред Босном и Херцеговином 
везани за политичку вољу. С циљем што бржег кретања Босне и Херцеговине на европском 
путу, неопходно је увести нова правила понашања и у Парламентарној скупштини БиХ и у 
другим институцијама како би се што прије испуњавале обавезе које су пред Босном и 
Херцеговином. Посебно је скренула пажњу на ефикасност система, односно чињеницу да је 
упитно да ли постоји институционализовани систем одговорности за учињено, пропуштено 
да се учини и неучињено на европском путу, па је с тим у вези неопходно да 
Парламентарна скупштина БиХ, Савјет министара БиХ и остале институције, на којима је 
терет европског пута, учине све у успостављању таквог система одговорности.  

• Милорад Живковић осврнуо се на чињеницу да је подршка европским интеграцијама 
истворемено и подршка Босни и Херцеговини, али је она, по његовом мишљењу, до сада 
била неискрена и декларативна, што је у наставку излагања и образложио. Такође, нагласио 
је да је проблем у Босни и Херцеговини непостојање толерантног дијалога, те да Босна и 
Херцеговина нема ни људских ни институционалних капацитета за спровођење Акционог 
плана Савјета министара БиХ. 

• Денис Бећировић истакао је да обавеза спровођења Споразума о стабилизацији и 
придруживању подразумијева и нову политичку зрелост и одговорност, те нови начин рада 
и у Парламентарној скупштини БиХ и у Савјету министара БиХ. Подсјетио је да је 
Парламентарна скупштина БиХ обавезала Савјет министара БиХ да усвоји план за 
спровођење Споразума о стабилизацији и придруживању, и то у периоду између 
парафирања и потписивања Споразума, а што није учињено. Посебно питање, које је једно 
од кључних питања и за друге земље које теже да постану пуноправне чланице ЕУ, јесте 
питање борбе против корупције. Навео је да Савјет министара БиХ није реализовао ни 
закључак Парламентарне скупштине БиХ у вези с формирањем државне стратегије за 
борбу против корупције.  

 
По окончању свог излагања Денис Бећировић предложио је сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
1. "Представнички дом и Дом народа задужују Савјет министара БиХ да најкасније у 

року од 40 дана достави на разматрање Парламентарној скупштини БиХ Акциони 
план за спровођење Споразума о стабилизацији и придруживању који ће:  
• садржавати мјере потребне за спровођење Споразума о стабилизацији и 

придруживању; 
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• прецизирати надлежне органе и институције који ће те мјере усвајати и 

примјењивати; 
• нагласити одговорност за њихово усвајање и примјену; 
• одредити временске рокове у којем их треба донијети и примјењивати." 

 
• Рифат Долић истакао је да постоји проблем у политичком амбијенту у Босни и 

Херцеговини у погледу постојања консензуса и унутар парламентарне већине и 
унутар свих политичких фактора за извршавање преузетих обавеза на европском 
путу Босне и Херцеговине. Посебно је нагласио да се на овом путу не смију у други 
план ставити економија земље, социјална сигурност грађана и други приоритети у 
функционисању Босне и Херцеговине. 

 
• Младен Иванић навео је да Савјет министара БиХ у области економије мора 

припремити стратегију одговора на изазове пред којима ће се Босна и Херцеговина 
наћи, посебно у области пољопривредне производње која без заштитних механизама 
неће издржати увоз са тржишта ЕУ које је веома субвенционисано. 

 
• Нико Лозанчић истакао је да је Споразум о стабилизацији и придруживању 

међународни уговор који подразумијева и права и обавезе које се морају озбиљно и 
одговорно испуњавати, при чему није довољна само декларативна опредијељеност за 
европски пут Босне и Херцеговине већ снажна подршка законима и одлукама које 
значе испуњење обавеза из европског пута. 

 
Након излагања Нике Лозанчића корекцију цитата (реплику) имао је Салко Соколовић на излагање 
Милорада Живковића. 
 

• Јозо Крижановић изразио је подршку закључцима поднесеним на сједници који су 
усмјерени ка разради конкретног акционог плана који ће бити инструмент за 
праћење спровођења одредаба Споразума о стабилизацији и придруживању. 

• Халид Гењац подсјетио је на значај Европског партнерства са Босном и 
Херцеговином, посебно наводећи да се у преамбули Споразума о стабилизацији и 
придруживању наводи да се полази од партнерства, затим да ће Савјет за Споразум о 
стабилизацији и придруживању при оцјењивању напретка полазити од критеријума 
из партнерства и Извјештаја о партнерству, те да ће средства помоћи бити 
усмјеравана на основу испуњености критеријума и приоритета из Европског 
партнерства. Предсједавајућем Савјета министара БиХ поставио је сљедећа питања: 
Да ли се одустало од партнерства, односно када ће бити израђен Акциони план за 
партнерство? Када ће бити стављене у функцију јединице за европске интеграције 
при институцијама, какав је план и у којем времену треба то урадити? Да ли је 
Савјет министара БиХ размишљао о програму обуке кадрова за потребе усклађивања 
нашег са европским законодавством, да ли је шта учињено, ко спроводи ту обуку и 
како ће се тај процес спроводити? 

• Садик Бахтић посебно је нагласио значај потписивања Споразума о стабилизацији 
и придруживању са економског аспекта, нарочито у сегменту смањења царина. 

 
Након излагања Садика Бахтића, корекцију цитата (реплику) имали су: Селим Бешлагић, Денис 
Бећировић и Садик Бахтић. 
 
Денис Бећиревић је након изнесене реплике Садика Бахтића, због непримјереног рјечника, 
у име клуба СДП-а, затражио паузу од 30 минута, уз захтјев да се Заједнички колегијум оба 
дома одреди према изнесеним ставовима Садика Бахтића. 
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На молбу Младена Иванића, пауза је у 15.30 часова одређена у трајању од 15 минута. 
 
Сједница је настављена у 16 часова. 
 
 Младен Иванић је у наставку сједнице подсјетио присутне да је на захтјев Клуба посланика 
СДП-а одређена пауза, те је позвао Јозу Крижановића, предсједавајућег Клуба, да образложи 
захтјев, што је он и учинио. 
 Такође, Младен Иванић је нагласио да се Заједнички колегијум оба дома у паузи 
информисао о рјечнику употријебљеном у међусобној комуникацији два посланика, и у вези с тим 
позвао чланове Парламентарне скупштине БиХ да воде рачуна о начину међусобне комуникације, 
након чега је најавио излагање Сефера Халиловића. 
 

• Сефер Халиловић истакао је да европски пут Босне и Херцеговине нема алтернативу, али 
да према упозорењима из Брисела и Европске уније политичка нестабилност и правна 
несигурност у земљи успоравају тај европски пут и грађане Босне и Херцеговине доводе у 
тежак положај. У наставку излагања изнио је мишљење о факторима који успоравају тај 
европски пут Босне и Херцеговине, посебно наглашавајући значај медија и 
информисаности јавности о активностима и раду Парламентарне скупштине БиХ.  

 
По окончању свог излагања Сефер Халиловић предложио је сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
"Обавезују се колегијуми оба дома Парламентарне скупштине БиХ да обезбиједе директан ТВ 
пренос сједница Представничког и Дома народа Парламентарне скупштине БиХ." 
 

• Шефик Џаферовић подсјетио је да о европским питањима у Парламентарној скупштини 
БиХ не смије бити подјела на позицију и опозицију, јер је то питање од заједничког 
интереса за све. Савјет министара БиХ, по његовом мишљењу, треба да буде носилац 
европских интеграција и спровођења Привременог споразума, односно Споразума о 
стабилизацији и придруживању. Суштинско питање за спровођење Споразума о 
стабилизацији и придруживању је однос Босне и Херцеговине према обавезама које 
произлазе из Споразума, при чему је неопходно укључити европске стандарде у 
испуњавању тих обавеза. Самим потписивањем Споразума о стабилизацији и 
придруживању исказана је и политичка воља за примјену европских стандарда, због чега и 
Савјет министара БиХ треба да кроз предлоге закона и одлуке које ће усвајати укључује у 
правни систем Босне и Херцеговине те стандарде и оно што је прописано правном 
тековином Европске уније. Као примјери европских стандарда које треба примијенити на 
европском путу Босне и Херцеговине наведени су: очување независне позиције регулатора, 
усвајање Закон о облигационим односима, те рјешавање питања државне имовине.  

 
Након излагања Шефика Џаферовића, корекцију цитата (реплику) имао је Јерко Иванковић 
Лијановић. 
 
 Пошто је исцрпљена листа пријављених за дискусију о овој тачки дневног реда, 
предсједавајући Младен Иванић дао је ријеч Николи Шпирићу, како би могао дати свој 
коментар на цјелокупну расправу. 
 
 Никола Шпирић је у завршном излагању, између осталог, дао појашњења и одговоре 
на питања Златка Лагумџије и Халида Гењца. 
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 У наставку сједнице Младен Иванић констатовао је да би се чланови Парламентарне 
скупштине БиХ морали договорити о начину окончања сједнице, те је упознао присутне са 
мишљењем Заједничког колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ да се сви закључци 
поднесени на сједници упуте Заједничкој комисији за европске интеграције ради давања 
мишљења,  а да се о сваком закључку домови изјасне на првој наредној сједници. 
 О изнесеном предлогу дискутовали су: Златко Лагумџија, Иво Миро Јовић, Денис 
Бећировић, Мартин Рагуж, Јерко Иванковић Лијановић, Азра Хаџиахметовић, Драго Калабић, 
Милорад Живковић и Младен Иванић. 
 
Након изнесених предлога о начину окончања сједнице, Младен Иванић позвао је домове 
да гласају о предлогу закључка Заједничког колегијума оба дома, који гласи: 
 

Предлози закључака, поднесени на 10. заједничкој сједници оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ, упућују се, заједно са стенограмом расправе, на 
мишљење Заједничкој комисији за европске интеграције Парламентарне скупштине 
БиХ, а домови ће се о њима, у складу са пословницима, одвојено изјашњавати на 
наредној сједници. 
 
 Закључак је усвојен у оба дома Парламентарне скупштине БиХ, а резултати 
гласања су сљедећи: 
 
 

Представнички дом 
"за" 19 13 ФБиХ 6 РС 

"против" 8 
"уздржан" 2 

  

 
Дом народа 
"за" 7 

"против“ 1 
"уздржан" 1 

 
 
Сједница је завршена у 16 часова. 
 
 
 Саставни дио овог записника је транскрипт 10. заједничке сједнице оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ. 
 
 
   Секретар                                                                                                             Предсједавајући 
Дома народа                                                                                                             Дома народа 
Марин Вукоја                                                                                                     др Младен Иванић 
 
 
 
 
 
 
 
 


